

ENGLISH AND AMERICAN
LITERARY STUDIES

英美文学

研究论丛

18

第十八辑 (2013年春)

李维屏

主编



Margaret Harris is Professor of English Literature, Director of Research in the Faculty of Arts at the University of Sydney. Noted for her 19th century studies, she has worked extensively on authors' unpublished writings, editing *The Notebooks of George Meredith* and *The Journals of George Eliot*, and contributing significantly to important journals and reference books published both at home and abroad.



Michael Helfand is Associate Professor of English & Education at the University of Pittsburgh. He teaches courses in Victorian Literature, Reader Response and Reception Theory. For many years he has worked with members of the School of Education on projects and courses related to teacher education. He is co-author and co-editor of *Oscar Wilde's Oxford Notebooks* (1989), and author of many articles and reviews on Victorian and modern literature.



David Lyle Jeffrey is Professor of Literature & the Humanities at Baylor University since 2000. Jeffrey is General Editor and co-author of *A Dictionary of Biblical Tradition in English Literature* (1992). David Jeffrey's current research interests involve the relationship of biblical humanities to literary and artistic expression.



万方数据

W 上海外语教育出版社
外教社 SHANGHAI FOREIGN LANGUAGE EDUCATION PRESS

www.sflep.com

目 录

学者访谈

悖论文化：文学中的文化反思

- 殷企平教授访谈录…………… 廖昌胤 1

英国文学

创伤、治疗与救赎

- 吉卜林一战题材小说研究…………… 陈 兵 17

跨越想象的藩篱

- 解读《抵达之谜》…………… 钱 冰 35

“苏格兰用毒品来守护心灵”

- 评欧文·韦尔什的《猜火车》…………… 王卫新 49

论《越界仪式》的穿越主题…………… 沈 雁 61

寓深沉于简约：罗尔德·达尔短篇小说艺术分析…………… 王 芳 78

后殖民理论视角下的伍尔夫研究…………… 慕 亮 90

“困在打气筒里的猫”

- 达雷尔《芒特奥利夫》中的亚历山大后殖民寓言
…………… 徐 彬 99

必然性与必然性的颠覆

- 论《解放了的普罗米修斯》…………… 曹山柯 112

作为“反成长小说”的《长日留痕》…………… 步朝霞 127

《籁歌》中的母性与多元文化…………… 张亚婷 139

性别、国族与政治：莎士比亚历史剧中的外籍女性 … 胡 鹏	154
品特戏剧话语里沉默的表象与特征…………… 王 燕	169
显性在场 隐含交际	
——《汤姆·琼斯》叙述者之符号学解读…………… 陈 琳	185

美国文学

“道”为西用：摩尔和施美美的合作尝试…… 钱兆明 卢巧丹	198
早期北美殖民地诗歌的清教史观…………… 黄宗英	211
说不尽的《七湖诗章》和“艺格符换”…………… 欧 荣	229
评马拉默德在《基辅怨》中的历史书写…………… 朴 玉	250
社会变迁与个体命运	
——汤姆·沃尔夫小说研究…………… 刘启君	262
海勒小说的后人道主义旨归…………… 王祖友	274
消费与救赎	
——论薇拉·凯瑟《教授的房子》对消费主义的批判	
…………… 张健然	292
超越“东方主义”视角的《黄马褂》	
——重审美国白人笔下的中国主题剧…………… 姜萌萌	304
新历史主义视阈下的宝嘉康蒂故事研究…………… 仇云龙	316
约翰·斯坦贝克的旅行书写…………… 田俊武	325

文学理论

影像的复仇

——柏谢尔·玛库的多媒介装置《鬼魂上,鬼魂下》	
…………… 金惠敏	338
视角转换与不可靠叙述…………… 陈西军	350

博士论坛

“美德是否可教?”

万方数据

——柏拉图语境中的莎士比亚中后期思想·····	陈 雷	364
简·奥斯丁小说中人际关系的语言解析·····	魏丽娟	375

书评

文化批评与当下关怀

——评朱振武近著《爱伦·坡研究》·····	杨金才	382
-----------------------	-----	-----

征稿启事		389
-------------------	--	-----

本辑人物：黄源深		封底
-----------------------	--	----

CONTENTS

Interview

Paradoxical Culture as a Cultural Meditation in Literature: An Interview with Yin Qiping	Liao Changyin	1
---	---------------	---

English Literature

A Study of Kipling's First World War Stories	Chen Bing	17
English Imagination in V. S. Naipaul's <i>The Enigma of Arrival</i>	Qian Bing	35
"Scotland Takes Drug as Psychic Defense": Irvine Welsh's <i>Trainspotting</i>	Wang Weixin	49
Line-Crossing in <i>Rites of Passage</i>	Shen Yan	61
Writing Techniques in Roald Dahl's Short Stories	Wang Fang	78
Virginia Woolf in Postcolonial Perspective	Qi Liang	90
"A Cat Suffocating in an Air-Pump" — Alexandrian Postcolonial Allegory in Durrell's <i>Mountolive</i>	Xu Bin	99
Necessity and the Subversion of Necessity: On Shelley's <i>Prometheus Unbound</i>	Cao Shanke	112
<i>The Remains of the Day</i> as An Anti-Bildungsroman	Bu Zhaoxia	127
Motherhood and Multi-Culture Represented in <i>Lais of Marie de France</i>	Zhang Yating	139
Gender, National Identity and Politics: Foreign Women in		

Shakespeare's History Plays	Hu Peng	154
Forms and Features of Silences in Harold Pinter's Dramatic Discourse	Wang Yan	169
Overt Presence and Covert Communication: A Semiotic Reading of the Narrator in <i>Tom Jones</i>	Chen Lin	185

American Literature

Mai-mai Sze and the Tao in Moore's <i>O to Be a Dragon</i>	Qian Zhaoming, Lu Qiaodan	198
The Historical View of Puritanism in the Poetry of Early Colonial America	Huang Zongying	211
The "Seven Lakes Canto" and So on	Ou Rong	229
Historical Writing in Bernard Malamud's <i>The Fixer</i>	Piao Yu	250
Individual Destiny Intertwined with Shifting Social Dynamics: A Study of Tom Wolfe's Fiction	Liu Qijun	262
Joseph Heller's Posthumanism	Wang Zuyou	274
Consumption and Redemption in Willa Cather's <i>The Professor's House</i>	Zhang Jianran	292
<i>The Yellow Jacket</i> beyond the Perspective of "Orientalism": Reviewing Chinese Theme Plays Written by American White Writers	Jiang Mengmeng	304
<i>Pocahontas</i> in New Historicism	Qiu Yunlong	316
On the Journey Narratives of John Steinbeck and the Tragic Recognition of Human Life	Tian Junwu	325

Literary Theory

Bashir Makhoul's Installation "Enter Ghost, Exit Ghost": The Revenge of Images	Jin Huimin	338
Shift of Point of view and Unreliable Narration	Chen Xijun	350

Abstracts of Doctoral Dissertation

Question of Teaching Virtue: A Platonic Reading of Six Shakespeare

Plays Chen Lei 364

Lingual Analysis of Human Relationship in Jane Austin's

Fiction Wei Lijuan 375

Book Review

A Review on Zhu Zhenwu's *Edgar Allen Poe* Yang Jincai 382

The Character of This Issue: Huang Yuanshen

..... Back Cover